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مسئله امروز سینما »ممیزی« و 
»صنف بازی«  نیست!

سجاد نوروزی مدیر سینما »آزادی« که طی 
هفت نوبت میزبان برگزاری سلسله نشست های 
»بر سینمای ایران چه گذشت« بود، درباره این 
نشست ها توضیح داد: این قبیل نشست ها در 
واقع حلقه مفقوده بحث های تئوریک و نظری 
در سینمای ایران است. آنچه در طول این سال ها 
در سینمای ایران جا افتاده، نوعی عمل گرایی کور 
است. گویی همه عندالاقتضا شرایط هر روز را 
و  می کنند  تحلیل  همان  براساس  و  می بینند 
کند،  تغییر  روز  شرایط  اگر  می پیچند!  نسخه 
تحلیل های ما درباره شرایط سینمای ایران هم 
دیگری  نسخه های  و  می شود  دگرگون  کل  به 

می پیچیم!
وی به ایسنا گفت:این چرخه معیوب نزدیک 
به سه دهه در سینمای ایران ادامه داشته است 
و هیچ گاه نتوانسته ایم به پرسش های ماهیتی و 
معرفت شناسانه درباره وضعیت سینمای ایران 
برسیم تا بعد بتوانیم به پاسخ هایی متقن برسیم 
و براساس همین پاسخ ها نقشه رشد و توسعه 
برای سینما طراحی کنیم. هیچ وقت این اتفاق رخ 
نداده است. هم صنوف ما اینگونه عمل کرده اند 

و هم بخش های دولتی و حاکمیتی.
نوروزی با اشاره به نشست های »بر سینمای 
ایران چه گذشت« ادامه داد: خوبی این قبیل 
راه  یک  از  آن ها  در  که  بود  این  نشست ها 
بالاخره مشخص است  طی شده صحبت شد. 
بعد از ۴۰ سال امروز سینمای ایران کجا ایستاده 
و باید بدانیم چه راهی طی شده تا به این جایگاه 
برسیم. چگونه می خواهیم در آینده به رشد و 
توسعه برسیم؟ مهمترین پرسشی که امروز پیش 
روی سینمای ایران قرار دارد، نه مسئله ممیزی 
است، نه مسئله صنف بازی است و نه مسئله 
اختیارات دولت در سینما؛ مسئله اصلی سینمای 
ایران پاسخ به این پرسش است که ما چگونه قرار 

است به توسعه برسیم؟
به  می خواهد  ایران  سینمای  اگر  افزود:  وی 
آن  راه های  از  یکی  بدهد،  پاسخ  پرسش،  این 
از  برخی  اگر  است.  گذشته  آسیب شناسی 
دوستان پیشکسوت در سینمای ایران، همواره به 
نقش دولت ها طی این ۴۰ سال در سینما انتقاد 
داشته و دارند، بالاخره باید نقش صنوف را هم 
ارزیابی کنند. برخی از ماجرای درس گذشتن از 
گذشته، این است که بپرسیم صنوف ما در این 

۴۰ سال چه کرده اند؟
این مدیر سینما ادامه داد: شما در سینمای 
انجمن  ماه   ۳ برای  که  هستید  شاهد  هالیود 
به  و  زد  اعتصاب  به  دست  آمریکا  بازیگران 
خواسته های خود هم رسید. چرا صنوف سینمای 
نسخه  که  البته  ندارند؟  کارکردی  چنین  ایران 
اعتصاب نمی خواهیم بپیچیم اما مهم این است 
که بدانیم رفتار صنفی تعریف خودش را دارد. 
مگر در سینمای ایران رفتار صنفی داریم؟ تمام 
سیاست هایی که در ۴۰ سال گذشته از جانب 
وزارت ارشاد و حاکمیت در سینمای ایران اعمال 
و هماهنگی صنوف،  با همراهی  شده، همگی 
در پشت پرده بوده، جالب اینکه وقتی دوره هر 
دولت تمام شده است، صنوف منتقد سیاست ها 

شده اند!
دیدگاه های  با  افراد  حضور  درباره  نوروزی 
مختلف در نشست های »بر سینمای ایران چه 
مفقوده  سنت  گفت وگو  گفت:  هم  گذشت« 
جامعه ماست. رسالت حوزه هنری از سال های 
گذشته همواره همین بوده و به نظرم در زمینه 
به  را  خود  مأموریت  نشست ها  این  برگزاری 
درستی انجام داده است. توقعی که بنیان گذاران 
حوزه، امام و امروز رهبری از حوزه هنری داشته 
این نشست ها  برگزاری  است.  دارند، همین  و 
از  فارغ  و  مبارک  اتفاقی  سوره  سازمان  توسط 
از  نشان  که  بود  هنری  حوزه  در  مرزبندی ها 
رویکردی جدید در این نهاد دارد که به بلوغ خود 

رسیده است.
بدون  نشست ها  این  در  اینکه  افزود:  وی 
مهمی  اتفاق  شدند،  دعوت  آدم ها  خط کشی، 
بود. هر کسی در این نشست ها دیدگاه خود را 
مطرح کرد و اصلا اینگونه نبود که کسی از طرح 
دیدگاه هایش منع شود. باید دید ما چارچوب 
نقد را چگونه تعریف می کنیم؟ لااقل ما در حوزه 
هنری شاهد چنین بنایی نیستیم که بخواهیم 

باب نقد را ببندیم.

شب خوب زندوکیلی در اولین تجربه 
ارکسترال

کنسرت علی زندوکیلی شامگاه ۲۰ آبان در دو 
سانس در برج میلاد روی صحنه رفت.

به گزارش ایسنا، این خواننده که عمدتا با تکیه 
این سال ها  ایرانی در همه  بر موسیقی اصیل 
پیش رفته، شب گذشته نیز بدون اتکا بر حرکات 
نمایشی آثارش را یک به یک بر صحنه برج میلاد 

خواند.
کنسرت  اولین  نوعی  به  که  کنسرت  این  در 
زندوکیلی در حوزه موسیقی ارکسترال به حساب 
روی  پیش  خواننده  این  منتخب  آثار  می آمد، 
با  »ایستگاه«  ارکستر  و  گرفتند  قرار  مخاطبان 
سکشن زهی به گروه این خواننده اضافه شده 
بود تا تجربه ای متفاوت پیش روی این خواننده 

قرار بگیرد.
کنسرت با قطعه »آتش در آب« که قطعه ای 
بسیار پر انرژی است، آغاز شد و از همان ابتدای 
در  را  خود  بالای  قدرت  زندوکیلی  علی  برنامه 

اجرای زنده به رخ کشید.
این خواننده دقیقا ۱۰ سال پیش )از پاییز سال 
۱۳۹۲( فعالیت های رسمی خود را با حضور و 
اجرای زنده در کنسرت تئاتر »ترانه های قدیمی« 
و  کرد  آغاز  رحمانیان(  محمد  کارگردانی  )به 
به  متعددی  برنامه های  سال   ۱۰ این  همه  در 

مخاطبانش ارائه داده است.
علی زندوکیلی پس از اجرای قطعه نخست و 
خوش و بشی که با طرفدارانش داشت، بلافاصله 
به اجرای قطعه »نقاب« که در موسیقی سریال 
»آقازاده« مورد استفاده قرار گرفته بود، پرداخت 
و پس از آن قطعه ریتمیک و شیرازی »باهار 
با  توانست  نیز  اثر  این  را اجرا کرد که  شیراز« 
استقبال خوب مخاطبان مواجه شود. شرایطی 
که از ابتدا تا انتهای کنسرت به شکلی برنامه ریزی 
شده بود که آثار غمگین و ریتمیک در فواصل 
مختلف برنامه به صورت یک در میان پیش روی 

مخاطبان قرار گیرد.
»بی تفاوتی« و »عطر خاطره« ۲ اثر دیگری 
روی  پیش  آثار  این  اجرای  از  پس  که  بودند 
به  هرکدام  که  آثاری  گرفتند.  قرار  مخاطبان 
دلیل حال و هوای متفاوتی که برای شنوندگان 
داشتند، توانستند با استقبال خوب آنها مواجه 
زندوکیلی  تسلط  که  است  درحالی  این  شوند. 
در اجرای صحنه ای که به مدد تجربه چندین 
ساله او در اجرا و خوانش آثار موسیقایی حوزه 
موسیقی ردیف دستگاهی ایران به دست آمده 
است، شرایط با کیفیتی را برای این کنسرت فراهم 
ساخته بود. موقعیتی که به نظر می آید می تواند 
سال هایی  به  چندگاهی  از  هر  را  خواننده  این 
ایران  که در عرصه موسیقی ردیف دستگاهی 
دیگر  بار  بتواند  و  گرداند  باز  داشت،  فعالیت 
آثاری را در این حوزه پیش روی مخاطبان قرار 

دهد. 
اثر  »پریشانی«،  قطعه  اجرای  از  پس  او 
همخوانی  با  را  »لالایی«  خود  پرمخاطب 
مخاطبانش خواند. »جانانه«، »زیباترین رویا«، 
کن«،  »باورم  من«،  »قرار  بی رحم«،  »دنیای 
»روسری آبی« و »شهر غریبه« نیز دیگر آثاری 
بودند که تا پایان این برنامه پیش روی مخاطبان 
قرار گرفتند تا تازه ترین کنسرت علی زندوکیلی 
شب های  خاطره انگیزترین  از  یکی  به  تبدیل 
طرفدارانی شود که این خواننده را برای تماشای 

کنسرت انتخاب کردند. 
خواننده ای که اگرچه مولفه های خوانندگی اش 
در حوزه موسیقی ایرانی پیش تر از فعالیتش در 
موسیقی پاپ، پیش روی مخاطبان قرار گرفته بود 
اما همین که یک خواننده با خاستگاه موسیقی 
ایرانی در تلاش است تا آثار پرمحتوا و با کیفیتی 
را در روزگار فعلی عرضه آثار موسیقایی پاپ به 
مخاطبان ارائه دهد، می تواند یکی از وجوه مهم 
این حضور باشد که باید درباره نقاط ضعف و 

قوت آن حرف های زیادی را مطرح کرد.
محمود شبیری )تهیه کننده این کنسرت( نیز 
در حاشیه این برنامه نسبت به روند رو به رشد 
این خواننده در این ۱۰ سال معتقد است: »علی 
زندوکیلی هر چقدر بیشتر پیش می رود، در نوع 
ارتباط گرفتن با مخاطبانش، جدی تر و بهتر عمل 
باعث  همین  و  دارند  دوستش  مردم  می کند. 
شده علی با احساس تعلق خاطر بیشتری در 
کنسرتها روی صحنه برود. این رابطه دو جانبه را 
در کنسرت های تهران و شهرستان با تمام وجود 

احساس کرده ایم.

تغییر  به  واکنش  در  جهرمی  آذری  محمدجواد 
سهم  به  نوشت:  تلویزیونی  برنامه  یک  سازندگان 
مهدی  حسنی،  محمد  احسان  آقایان  از  خودم 
عرفاتی و محمدرضا شهیدی فرد در برنامه ی »به افق 

فلسطین« تشکر و قدردانی می کنم.
نیت پاک و صادقانه، غیرت دینی و عزم راسخ برای 
حمایت از مردم فلسطین در تک تک اعضای این 
برنامه موج می زد. ظاهرا موج خالص سازی به ساحلِ 

خالص ترین شبکه ی صداوسیما هم رسید!
فلسطین  افق  »به  می نویسد:  دراین باره  فرارو 
نوشت  اوج  مجموعه  پای  به  باید  را  آن  توفیق  و 
که از خاستگاه جریان انقلاب و با نگاه درست به 
ظرفیت های رسانه ای، بستری ویژه را برای عبور از 
کلیشه ها و طرح حرف های تازه در حوزه »فلسطین« 
فراهم آورده است. کاش این حرکت با ورود مدیران 
تلویزیون، متوقف نشود!« این جمله پایانی گزارشی 
بود که یک هفته پیش برای معرفی برنامه موفق »به 
افق فلسطین« در فرارو منتشر شد و حالا باید گزارش 
امروز را از همین نقطه آغاز کنیم؛ »این برنامه با ورود 

مدیران تلویزیون، متوقف شد!«
پس از آنکه زمزمه ها در برخی کانال های رسانه ای 
مبنی بر اخراج تیم تولید برنامه »به افق فلسطین« 
این  سردبیر  عرفاتی،  مهدی  بالاخره  شد،  منتشر 
برنامه در توئیتر خود نوشت: »مدیریت شبکه افق 
تصمیم گرفت برنامه »به افق فلسطین« از شنبه ۲۰ 
آبان ماه با گروه دیگری ادامه پیدا کند. تیم طراح 
و تهیه برنامه در سازمان اوج به این تصمیم احترام 

می گذارد.«
حوزه  در  تلویزیون  موفق  برنامه  تنها  اینگونه  و 
مدیریت  دست  به  فلسطین،  تحولات  پوشش 
تلویزیون قربانی شد؛ مدیریتی که همه چیز بر آن 

تأثیر دارد، غیر از نظر »مخاطب«!
آنچه می خوانید روایت »فرارو« از فرآیند جابه جایی 

شبانه تیم تولید »به افق فلسطین« است.
روایت اول؛ واقعا »به افق فلسطین« موفق بود؟

برنامه  یک  توفیق  حکم  صدور  برای  ملاک 
تلویزیونی چیست؟ اینکه برنامه ای در قاب یکی از 
کم مخاطب ترین شبکه های سیما و در قالبی غیر از 
سرگرمی، بتواند در کانون توجه محافل رسانه ای قرار 
بگیرد، خودش اولین بروز و نمود از توفیق یک برنامه 

است.
»به افق فلسطین« به گواه تعداد بازدید های ثبت 
و  بازتاب  آن  از  مهمتر  و  تلوبیون  سایت  در  شده 
انعکاس در فضای مجازی و شبکه های اجتماعی، 
در زمینه برقراری ارتباط با مخاطب عام هم یکی از 
موفق ترین برنامه های پخش شده از آنتن تلویزیون در 

زمینه پوشش تحولات فلسطین بوده است.
همراهی نمایندگان طیف های فکری مختلف در 
جامعه با این برنامه که بخشی از آن در همین چند 
ساعت گذشته و پس از اخراج تیم تولید، در فضای 
مجازی انعکاس واضحی هم پیدا کرد، دستاورد مهم 

دیگری بود که نمی توان نادیده اش گرفت.
روایت دوم؛ فرمان این برنامه دست چه کسی بود؟

عرفاتی  مهدی  برنامه ای  سردبیر  می شود  مگر 
تیم  هدایت  و  باشد  روشن  رسانه ای  سابقه  آن  با 
کارگردانی اش را محمدرضا شهیدی فرد با آن کارنامه 
پرافتخار در زمینه برنامه سازی برعهده داشته باشد 
و خروجی اش تبدیل به یک اتفاق ویژه نشود؟ به 

پای کار  و  باانگیزه  جوانان  از  جمعی  ترکیب  این 
سازمان اوج را هم اضافه کنید که در قالب اتاق فکر 
و تیم هماهنگی، زمینه ساز توفیق »به افق فلسطین« 

شدند.
سازمان  رئیس  مقام  در  محمدحسنی،  احسان 
برهوت  در  کند  ثابت  داشت  تلاش  اوج،  رسانه ای 
برنامه سازی در صداوسیما می توان با حداقل امکانات 
و به پشتوانه نگاه و ایده درست، همچنان مخاطب 
را پای تلویزیون نشاند، حتی در موضوع ایدئولوژیکی 

مانند فلسطین. اما این نگاه تحمل نشد!
بیراه نیست اگر بگویی تلویزیون در دوران جدید 
فعالیت خود از مخاطب هراس دارد، این مرحله ای 
فراتر از دورانی است که در جذب مخاطب ناتوان 
بود و باید نسبت به این رویکرد در مهمترین رسانه 

کشور، هشدار داد.
بنابر روایت های غیررسمی تیم تولید این برنامه در 
تلاش برای حضور چهره هایی همچون محمدجواد 
زنده  آنتن  روی  بر  روحانی  حسن  یا  و  ظریف 
تلویزیون بوده اند، اما تن دادن مدیریت شبکه افق به 
فشار های بیرونی نه فقط آن ها را در تحقق ایده آل ها 
ناکام گذاشت که زمینه ساز اخراج شان از برنامه شد!
روایت سوم؛ پشت پرده جابه جایی مجریان چه بود؟

یکی از حلقه های وصل برنامه »به افق فلسطین« 
حضور  افق،  شبکه  در  برنامه سازی  فرآیند  با 
سیدحسین حسینی در مقام مجری این برنامه بود. 
صدا های  از  پیش  سال های  که  توانمندی  مجری 
جنجالی و خبرساز روی امواج رادیو بود و حتی در 
مقطعی برنامه رادیویی اش به دلیل صراحت کلامی 

که داشت، به مرز توقیف هم رسید، اما بعد ها در 
قاب تلویزیون ظاهر شد و در چند سال اخیر یکی 
از مجریان موفق در اجرای برنامه های چالشی بوده 

است.
حسینی، اما متعلق به تیم تولید »به افق فلسطین« 
نبود و به نوعی نماینده مدیریت شبکه افق در ترکیب 
این برنامه محسوب می شد. همان طور که  عوامل 
سازمان اوج، المیرا شریفی مقدم را انتخاب کرده بود 

و این دو مجری همزمان در برنامه حضور داشتند.
از یک هفته پیش، اما حسینی ناگهان از قاب برنامه 
حذف شد و حتی خودش در فضای مجازی خبر از 
پایان حضورش در »به افق فلسطین« داد. اتفاقی 
که می توان منشأ آن را در اختلاف نظر میان او و تیم 
عوامل سازمان اوج ریشه یابی کرد. چالش های صریح 
او با مهمان هایی مانند آذری جهرمی را هم می توان 

نشانه هایی از بروز همین اختلافات دانست.
با این همه، اما شب گذشته، حسینی به قاب »به 
افق فلسطین« بازگشت و این بار شریفی مقدم غایب 
بود. تیم تولید برنامه تغییر کرد و حضور حسینی هم 
گواه این واقعیت بود که مدیریت شبکه افق، فرمان 

برنامه را از دست تیم اوج، درآورده است.
روایت چهارم؛ پیمان جبلی کجای بازی است؟

یکی از ابعاد عجیب در فرآیند تولید و پخش »به 
افق فلسطین« و تغییر در تیم برنامه ساز این برنامه، 
پیدا کردن پاسخ این پرسش است که »نقش پیمان 
جبلی در مقام رئیس صداوسیما در این میان چه 

بوده است؟«
پیش تر و در گزارش مرتبط با تشریح ویژگی های 

»به افق فلسطین« صراحتا به این نکته اشاره کرده 
بودیم که این برنامه محصول تلویزیون نیست و به 
همین دلیل هم شمایل وصله ای ناجور در ترکیب 
تولیدات تلویزیون در چند سال اخیر را پیدا کرده بود.
طویل  و  عریض  ساختمان  در  که  همینقدر 
شبکه افق که از نظر تجهیزات یکی از مجهزترین 
ساختمان های تولیدی را در میان شبکه های سیما 
در اختیار دارد، پارکینگ طبقه منفی دو را در اختیار 
گروه سازنده »به افق فلسطین« گذاشته بودند به 
خوبی نشان دهنده نسبت مدیریت تلویزیون با این 

برنامه موفق است.
در هر حال این برنامه به واسطه رویکرد رسانه ای 
درست چنان اعتباری پیدا کرده بود، که سه شب 
قبل، پیمان جبلی رئیس رسانه ملی هم در قاب آن 
ظاهر شد تا به طرح دیدگاه هایش درباره پوشش 
رسانه ای حوادث منطقه بپردازد. این حضور را برخی 
برای  تلویزیون  مدیریت  آمدن  پای کار  حساب  به 
حمایت از این برنامه گذاشتند که بی راه هم نبود، اما 
گویی بیش از اندازه روی قدرت و نفوذ پیمان جبلی 

حساب باز کرده بودیم.
»به افق فلسطین« قطعا با تیم برنامه سازان شبکه 
باید پرونده اش را  افق، دیگر سرپا نخواهد ماند و 
بسته بدانیم که اگر غیر از این بود، »افق« تبدیل 
به یکی از کم مخاطب ترین شبکه های سیما نمی شد.

این نقطه پایان یک برند موفق دیگر در تلویزیون 
در دوران مدیریت پیمان جبلی و سکان داری وحید 
جلیلی است؛ برندی که گویی این مدیران نه در تولد 

آن سهمی داشتند و نه در توقفش!

پیمان جبلی در حاشیه بازدید از پشت صحنه سریال »ترور« در 
جمع خبرنگاران حاضر شد و درباره موضوعاتی چون مذاکره با عوامل 
سریال »پایتخت«، شکایت از مهران مدیری، ساخت »زیرخاکی« 
جدید و تجربیات و مشاهدات سفر اخیرش به لبنان به گفت وگو 

پرداخت.
به گزارش ایسنا، رئیس سازمان صداوسیما درباره ساخت سریال 
»ترور« که به موضوع ترور نافرجام حاج قاسم سلیمانی در سال ۹۷ 
می پردازد، گفت: کارهایی که درباره شخصیت های برجسته انقلاب 
و دفاع مقدس و دفاع از حرم انجام می شود، معمولا کارهای سخت 
و پیچیده ای به دلایل مختلف است؛ به ویژه اینکه اگر آن شخصیت، 
فردی مثل سردار شهید حاج قاسم باشد. پرداختن به داستان ها و 
شخصیت این بزرگان معمولا ممکن است با چالش هایی روبه رو 
شود. هنر کارگردان و تیم تولید است که شخصیت شجاع، تاثیرگذار 
و تعیین کننده شهید سلیمانی را در این مجموعه به خوبی توانستند 

به تصویر بکشند.
جبلی گفت: سریال »ترور« کاری است که شاید زودتر از اینها 
باید انجام می شد و ما از دو سال پیش از آغاز ساخت منتظر این 
کار بودیم؛ منتها حساسیت و دقتی که دوستان ما در موسسه شهید 
آوینی داشتند این بود که این کار را با فیلمنامه و درام بهتر راهی 
پیش تولید کنند و این مساله باعث شد کار کمی با تأخیر مواجه 
شود. اطمینان داریم این سریال از کارهای فاخر و برجسته خواهد 
این  امیدواریم  و  کرد  را خواهد  توجه مخاطبان  شد، حتما جلب 
مینی سریال تا سالگرد شهادت سردار شهید سلیمانی به پخش برسد.
رییس سازمان صداوسیما گفت: امیدواریم این مجموعه مقدمه ای 
برای تولید فصل های بعدی باشد که با داستان های واقعی بتواند به 
این موضوع و موضوعات دیگر بپردازد. ما از سال ۱۴۰۰ قول تولید 
مجموعه سرگذشت شجاعانه سردار شهید حاج قاسم سلیمانی را را 
داده بودیم، در طول دو سالی که گذشت همه سازمان با همکاری 

موسسه آوینی پیگیر بودند که این کار به تولید برسد و امسال این 
آرزو برآورده شد. امیدواریم سریال در حد و اندازه حاج قاسم بزرگوار 

باشد.
جبلی در ادامه با اشاره ساخت سریال هایی از جنس »ترور« بیان 
کرد: مجموعه هایی با داستان های پلیسی و امنیتی که بیشتر هم 
مورد توجه قرار می گیرد، تعدادی از آنها در روزها و ماه های گذشته 
دیده شدند که مجموع »ترور« یکی از آنهاست. در حال حاضر ۱۸ 
سریال دوربین روشن در حال تولید هستند، در کنار آن بیش از ۱۲ 
مجموعه در حال پیش تولید داریم و حدود ۲۰ مجموعه هم در حال 
نگارش داریم. بنابراین کارهایی که در چرخه تولید قرار گرفته است تا 
حدود زیادی خیال ما را تا اواخر تابستان سال آینده راحت می کند. 
درصدد هستیم فیلمنامه های دیگری را هم در چرخه ی تولید قرار 
دهیم، حدود ۲۰ الی ۳۰ فیلمنامه در نوبت بررسی هستند که با 

سرعت، همکاران ما در حالی نهایی کردن آنها هستند.
رئیس سازمان صداوسیما در میان سریال های جدید این رسانه، از 
»گاندو ۳« به عنوان مجموعه ای یاد کرد که قرار است به تولید برسد 
و افزود: امیدواریم همکاری نهادهای بیرون از سازمان هم به ما کمک 

کند تا زودتر بتوانیم فصل سوم این سریال را کلید بزنیم.
جبلی با اشاره به روند ساخت سری جدید سریال »نون خ«، در 
عین حال ساخت سریال »زیرخاکی« را قطعی دانست و اعلام کرد 

که این سریال در حال گذراندن مراحل پیش تولید است.
وی درباره جزئیات ساخت این سریال بیان کرد: در حال حاضر هم 
در دفتر فیلمنامه و هم در سیمافیلم و هم در کارگروه های موضوعی 
و محتوایی قرارگاه سازمان، تمام تلاش این است ترکیب موضوعات 
متوازن و متناسب باشد. هم داستان های تاریخی باشد، هم کارهای 
طنز و کمدی باشد، هم ملودرامو هم کارهایی که با ساختارهای 
مختلف تولید می شوند که این کار کمی سخت است؛ به این دلیل 
که فیلمنامه ها باید آماده باشد و همزمان در ساختارهای مختلف 

تولید داشته باشیم.
رئیس صداوسیما درباره »پایتخت« و مذاکره با عوامل این سریال 
نیز توضیح داد: دوستان ما در سیمافیلم شبانه روز در حال مذاکره 
با تهیه کنندگان و کارگردانان مختلف درباره تولید فصل های جدید 
سریال ها و همچنین تولیدات جدید هستند. بنابراین مذاکرات در 

حال انجام است.
جبلی در پاسخ به ایسنا درباره ماجرای شکایت از مهران مدیری 
بیان کرد: دوستان ما در بخش حقوقی در حال بررسی و پیگیری 
هستند. این طبیعی است که یک سازمان به لحاظ حقوقی با افراد 
و موسسات مختلف، در اشکال مختلف با مشکل روبه رو شود و 

بالاخره قوانین و مقررات تکلیف را روشن می کند.
از  برنامه ای  تولید  درباره ی  ایسنا  دیگر  پرسش  به  پاسخ  در  او 
جنس »جام جم« که به نقد خود رسانه ملی می پردازد و اینکه آیا 
قرار برنامه هایی از این دست ادامه دار باشد و به حوزه های دیگر 
هم تسری پیدا کند؟ توضیح داد: اساسا نقد سازنده و استفاده از 
دیدگاه های مختلف درخصوص موضوعات مختلف از راهبردهای ما 
در رسانه ملی است. در حوزه های مختلف اعم از رسانه، فرهنگ، 
از جذابیت های  یکی  ورزش،  و  فکری  مباحث  اقتصاد، سیاست، 
رسانه استفاده از دیدگاه های متفاوت در جریان های فکری مختلف 
با موضوعات گوناگون است. یکی از موضوعاتی که در طول این 
سال ها مغفول مانده بود، اینکه خود رسانه ملی در افکار عمومی 
محل نقد بسیاری می تواند باشد. موافقان و مخالفان مختلفی درباره 
موضوعات مختلف و مرتبط با ماموریت رسانه ملی وجود دارد. از 
روز اول دغدغه ما همین بود و در همان ماه های اول وعده دادم 
متاسفانه  برد.  خواهیم  آنتن  روی  خصوص  این  در  برنامه ای  که 
آماده سازی این برنامه طول کشید و من از همکاران خودم گله دارم 
که چرا دیر شروع شد اما حالا در حال گذر مراحل پختگی خودش 

است و ان شاءالله ادامه خواهد داشت.

پشت  پرده اخراج شبانه تیم »به افق فلسطین« چه بود؟

خالص سازی در اوج
به نظر می رسد خالص سازی حتی در شبکه ای که همسو با تفکر اصلی صدا و سیماست هم اعمال شده است. البته این برنامه متفاوت ترین تولید سال های 
گذشته درخصوص فلسطین بود که گفت وگو با میهمانان مختلف و از هر طیف سیاسی را در دستور کار داد. اما ظاهرا همین دو سه مهمان نه چندان 

متفاوت هم ) به لحاظ فکری( برتافته نشد.

توضیحات جبلی درباره شکایت از مهران مدیری و ساخت »پایتخت« و »زیرخاکی«

همراهی 
نمایندگان 
طیف های 

فکری مختلف 
در جامعه با 

این برنامه که 
بخشی از آن 

در همین چند 
ساعت گذشته 
و پس از اخراج 

تیم تولید، در 
فضای مجازی 

انعکاس واضحی 
هم پیدا کرد

تهیه کننده فیلم »سینما متروپل« اعلام کرد که با معرفی یک نماینده از شورای 
پروانه نمایش اصلاحیه های وارد شده به فیلم بررسی می شوند.

به گزارش ایسنا،»سینما متروپل« آخرین ساخته محمدعلی باشه آهنگر است 
که قصه آن به مقطعی از روزهای جنگ تحمیلی برمی گردد و گروهی که تلاش 
می کنند یک سینمای قدیمی را دوباره فعال کنند. این فیلم در جشنواره فجر سال 
گذشته رونمایی و در ۱۳ رشته نامزد دریافت سیمرغ شد و جایزه بهترین فیلم، 
بهترین کارگردانی و بهترین فیلمبرداری را هم گرفت اما با وجود آنکه در جشنواره، 
پروانه نمایش گرفته بود برای اکران عمومی دچار موانعی شد و پس از مذاکراتی 
اصلاحیه ها به کمتر از ۱۰ مورد کاهش پیدا کرده است. در پی گزارشی که مدتی قبل 
درباره اکران نشدن بهترین فیلم جشنواره سال قبل در این خبرگزاری منتشر شد، 
حامد حسینی - تهیه کننده فیلم - در گفت وگو با ایسنا درباره جدیدترین وضعیت 
این فیلم توضیح داد:»سینما متروپل« آماده اکران است ولی اصلاحیه هایی را به 
ما اعلام کردند که باید بر سر آن ها صحبت کنیم چرا که برخی از آن ها می تواند بر 
فیلم تاثیر گذاشته و به آن آسیب بزند. او افزود: با توجه به مخالفت ما با اعمال این 
اصلاحیه ها، تاکید کردیم که باید درباره آن ها گفت وگو شود و پس از جلسه هایی 
که با ریاست سازمان سینمایی )محمد خزاعی( و مدیر کل عرضه و نظارت بر 
نمایش سازمان داشتیم، تعامل خوبی صورت گرفت و یک نفر به نمایندگی از 

شورای پروانه نمایش تعیین شد تا ما دفاع و توضیحات خود را از فیلم و موارد 
اصلاحی ارائه کنیم. وی با اشاره به اینکه این جلسه هنوز تشکیل نشده است، 
گفت: امیدواریم زودتر به یک نقطه نظر مشترک با شورای پروانه نمایش برسیم 
چون هیچ فیلمسازی دوست ندارد فیلمش بدون نمایش بماند و ما تلاش می کنیم 

فیلم را با کیفیت به اکران برسانیم.
مجتبی پیرزاده، نوشین مسعودیان، هومن برق نورد، پریوش نظریه، حسین باشه 

آهنگر، رضا کیانیان و مهتاب نصیرپور از بازیگران این فیلم هستند.

وپل« مجوز اکران می گیرد؟ »سینما متر

نام دســتگاه مناقصه گزار شهرداری لنگرود 
شــهرداری لنگــرود در نظــر دارد  براســاس مجــوز شــورای محتــرم شــهر لنگــرود بــه شــماره 1196  مــورخ 1402/07/23 نســبت بــه جمــع آوری آب هــای ســطحی ســطح شــهر لنگــرود از طریــق مناقصــه عمومــی اقــدام 

و بــه پیمانــکاران واجــد شــرایط واگــذار نمایــد:
موضــوع مناقصــه:  احــداث شــبکه جمــع آوری آب هــای ســطحی واقــع در کوچــه امــام رضــا )ع(8، ابتــدای خیابــان 35 متــری آزادگان کوچــه زهــدی، خیابــان قــوام، خیابــان شــهید باروتــکار کوچــه پورنــواده، کیاکلایــه 
کوچــه شــهید عبدالــه پــور، خیابــان امــام خمینــی )ره( کوچــه ســبحان، خیابــان 35متــری ایتــدای کوچــه پورقربــان و خیابــان جمهــوری انتهــای کوچــه خیــری و ســایر نقــاط شــهر  طبــق دتایــل هــای پیوســتی بــا بــرآورد 

اولیــه بــر اســاس فهرســت بهــاي واحــد ابنیــه و شــبکه جمــع آوری انتقــال فاضــلاب  ســال 1402 بــه مبلــغ 54/249/538/178 ریــال
*  مبلــغ ســپرده جهــت شــرکت در مناقصــه ،  2/712/476/909  ریــال مــی باشــد کــه بصــورت ضمانــت نامــه بانکــی و یــا واریــز وجــه نقــد بشــماره حســاب   4948300 نــزد بانــک رفــاه خواهــد بــود کــه پــس از بارگــذاری 

در ســامانه ســتاد بصــورت فیزیکــی بــه واحــد امورقراردادهــا و پیمــان شــهرداری لنگــرود تحویــل داده شــود.*
 1-تامین منابع مالی پروژه ها از محل اعتبارات داخلی می باشــد.

2-مهلت خرید اســناد از تاریخ 1402/08/15  الی 1402/08/22 می باشــد.    
) setadiran.ir (  3-محل خرید اســناد : ســامانه ستاد ایران به نشانی

4-قیمت اســناد و نحوه واریز وجه : در قبال پرداخت 000/000/ 1  ریال در ســامانه ســتاد.
5-مهلــت و محــل تحویــل پیشــنهاد: تــا پایــان وقــت اداری روز پنجشــنبه  مــورخ 02 /1402/09  پاکــت ضمانتنامــه یــا فیــش بانکــی ، پــاکات ارزیابــی کیفــی و تمامــی مــدارک و اســناد داخــل ســامانه ســتاد بارگــذاری و 

همچنیــن بــه صــورت فیزیکــی بــه واحــد امــور قــرارداد و پیمــان شــهرداری لنگــرود تحویــل نماینــد.
- شــرایط اختصاصی خرید اسناد مناقصه:

6-داشــتن رتبه و ظرفیت مجاز از ســازمان مدیریت و برنامه ریزی کشــور . ارائه گواهینامه صلاحیت و تکمیل فرم خوداظهاری به هنگام درخواســت اســناد مناقصه الزامی است.
7 -  پیمانکاران دارنده گواهی صلاحیت رشــته آب ) حداقل پایه 5( واجد شــرایط شــرکت  در این مناقصه می باشــند. 

8- پیمانکار باید مجوز ایمنی ) HSE ( ازمراجع ذیصلاح را دارا باشــد.
9- مدت اعتبار پیشــنهادهای مناقصه ســه  ماه از تاریخ بازگشــایی پیشنهاد قیمت .

10- ســاعت و روز و محل قرائت پیشــنهاد ها : ســاعت9 صبح روز شنبه   مورخ 04/ 1402/09.
11- هزینه انتشــار آگهی به عهده برنده مناقصه میباشد.

12- شــهرداری در رد یا قبول هریک از پیشــنهادها مختار است .
شهرداری لنگرود -   صادق صادق پور13- ثبت نام در ســامانه ســتاد ایران ) setadiran.ir ( انجام می پذیرد.

5101

آگهی مناقصه عمومی  یک مرحله ای همراه با ارزیابی کیفی
 ) یکپارچه( جمع آوری آبهای سطحی شهر لنگرود

نوبت دوم


